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§ 1 
Godkännande av dagordning 
 
Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2  
Val av justerare och dag för justering 
 
Ordföranden Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Alexandra 
Mattsson Åkerström (V) utses att justera dagens protokoll. 
Ordföranden meddelade att justering sker måndag den 20 juni. 
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§ 3  
Förvaltningen informerar 
 
Socialdirektör Fredrik Jurdell informerade kort om 
socialförvaltningens aktiviteter i samband med kriget i Ukraina. 
 
Förvaltningen har bra vikarietäckning inför sommaren samt 
förberedda om oförutsedda händelser skulle inträffa. 
 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  
Nämndens frågor till förvaltningen 
 
Nämnden ställde inga frågor till förvaltningen. 
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§ 5  
Årsrapport 2021 för Socialnämnden 
Svar på remiss stadsrevisionen, RVK 2022/12 
Dnr 1.4-191/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som yttrande till Revisionskontoret över årsrapport 2021. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 
kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 
Den kommunala revisionen är fullmäktiges kontrollinstrument för 
att granska den verksamhet som bedrivs i nämnder och bolag. 
Stadsrevisionen har granskat socialnämndens ansvarstagande för att 
genomföra verksamheten enligt fullmäktiges uppdrag. Sammantaget 
bedöms att socialnämnden i allt väsentligt har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
på ett tillfredsställande sätt. Nämnden bedöms i huvudsak ha en 
ändamålsenlig styrning och uppföljning avseende granskade 
områden. Av revisionens granskning har utvecklingsområden 
identifierats och nämnden kommer att åtgärda dessa i enlighet med 
rekommendationerna i rapporten. De väsentligaste 
utvecklingsområdena som revisionen tar upp i rapporten och som 
nämnden rekommenderas att åtgärda är avseende idéburet offentligt 
partnerskap, bland annat att säkerställa uppföljningen av aktiviteter 
och åtaganden inom partnerskapet, att utveckla uppföljning av 
HVB-verksamheter samt att säkerställa att det finns en följsamhet 
till lagen om offentlig upphandling (LOU) och stadens regelverk. 
 
När det gäller åtgärder utifrån revisorernas rekommendationer i 
föregående års granskningar är de väsentligaste rekommendationer 
som återstår att genomföra bland annat implementering av 
dataskyddsförordningen och säkerställande av att delegationsbeslut 
anmäls till nämnden.   
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 2 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 
Handlingsplan för en långsiktig utveckling av tolktjänsten för 
döva, hörselskadade och personer med dövblindhet (SOU 
2022:11) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2022/614 
Dnr 1.6-286/2022 
  
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen.  

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat betänkandet Handlingsplan för en 
långsiktig utveckling av tolktjänsten för döva, hörselskadade och 
personer med dövblindhet (SOU 2022:11) till socialnämnden för 
yttrande.   
I handlingsplanen lyfts flera åtgärdsförslag för en långsiktig 
utveckling av tolktjänsten fram. Förslagen ska medverka till en 
effektiv tolktjänst av hög kvalitet som är lika för alla som behöver 
tolktjänst. Tolktjänsten ska utformas med respekt för den enskildes 
självbestämmande och öka möjligheten för döva, hörselskadade och 
personer med dövblindhet att vara med i samhället som alla andra. 
Förslagen ska också medverka till att tolktjänsten fortlöpande 
utvecklas tillsammans med användarna, att den använder modern 
teknik och att den tillhandahåller tolkar med god kunskap.  
Förvaltningen ställer sig positiv till handlingsplanens åtgärdsförslag 
och ser att dessa kan leda till förbättringar för de döva, 
hörselskadade och personer med dövblindhet som använder sig av 
tolktjänsten. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 30 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 7 
Månadsrapport för maj 2022 
Dnr 1.2.2-72/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1 Socialnämnden godkänner rapporten. 
 

Ärendet 
Prognosen baseras på utfallet per 31 maj samt utifrån dialog med 
samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  
 
Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är enligt budget.  
 
De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 juni 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Förslag om förtydligande av förfaringssätt kring utredning av 
jourhem 
Dnr 1.1.3-282/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förslag om förtydligande av 
förfaringssätt kring utredning av jourhem, i enlighet med 
tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
I detta tjänstutlåtande redovisas skälen till att nuvarande 
förfaringssätt kring utredning av jourhem föreslås ändras.  
I dagsläget är det socialnämndens Individutskott som, efter att 
Resursteamen barn och ungdom har gjort en utredning, fattar beslut 
om ett tilltänkt jourhem ska godkännas eller inte. Beslutet som 
fattas är inte tidsbegränsat utan gäller tills vidare.  
 
Den föreslagna ändringen medför ett förtydligande av gällande 
regelverk, som föreskriver att det är den placerande 
stadsdelsnämnden som i enlighet med 6 kap. 6 § Socialtjänstlagen 
(SoL), ansvarar för den slutliga bedömningen av jourhemmets 
lämplighet och fattar beslut om att godkänna jourhemmet utifrån det 
enskilda barnets behov.  
 
Tydliggörande av att Individutskottet, efter utredning, endast tar 
ställning till ett jourhems allmänna lämplighet bedöms minska 
risken för missuppfattningar från stadsdelsnämndernas sida och 
därmed leda till ökad tydlighet vad gäller jourhemsutredningar. 
 
Socialnämnden har också i sitt remissvar till Kommunstyrelsen 
2022-04-26 (dnr 1.6-157/2022) lämnat förslag om att lydelsen i 
reglemente för socialnämnden 4 § punkt 10 ska ändras. Nuvarande 
lydelse är ”godkännande av jourhem”. Föreslagen ändring är att det 
i stället anges att socialnämnden svarar för ”Utredning av jourhems 
allmänna lämplighet”.  
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslag om 
förtydligande av förfaringssätt kring utredning av jourhem i enlighet 
med detta tjänsteutlåtande. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 17 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Återrapportering av covid-19 uppdragen 
Dnr 3.1.1-132/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
budgetuppdragen som rör följderna av covid-19-pandemin 
och uppdraget rörande förvaltningens krishantering. 

 
Ärendet  
Socialnämnden i Stockholms stad har i uppdrag att stödja 
stadsdelsnämnderna i att identifiera och analysera följderna för 
särskilt utsatta grupper med anledning av covid-19-pandemin. 
Uppdraget gavs även till socialnämnden 2021. I budget för 2022 har 
uppdraget ett särskilt fokus på barn och unga, våldsutsatthet och på 
att omsätta lärdomar från krishanteringen av pandemin i uppdaterad 
beredskapsplanering.  
 
Förvaltningen bedömer att det fortsatt är få tydliga följder som går 
att observera statistiskt, även om det är tydligt att alla ännu inte får 
ta del av sina beviljade insatser. Det är de särskilt utsatta grupperna 
som löper störst risk att ha drabbats av pandemins följder. Delar av 
socialtjänstens uppsökande arbete minskade under pandemin vilket 
kan utgöra en risk för att vissa målgrupper idag står längre från 
socialtjänsten än innan pandemin. Gällande att ta lärdomar från 
krishanteringen, sammanfattas ett antal framgångsfaktorer och 
utvecklingsområden inför kommande arbete med 
krisledningsplanering. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
redovisning av budgetuppdragen som rör följderna av covid-19-
pandemin och förvaltningens krishantering. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 3 maj 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Michaela Hollis 
(KD) och Max Almflod (SD) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) yrkade 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
budgetuppdragen som rör följderna av covid-19-pandemin 
och uppdraget rörande förvaltningens krishantering. 

2. Ge socialförvaltningen i uppdrag att stödja 
stadsdelsnämnderna i att identifiera samt analysera följderna 
för särskilt utsatta grupper med ett särskilt fokus på barn och 
unga samt våldsutsatthet med anledning av covid-19-
pandemin. 

3. Socialnämnden omsätter lärdomar från krishanteringen under 
pandemin i en uppdaterad beredskapsplanering. 

4. Därutöver anföra 
 
Vi instämmer i förvaltningens bedömning om att det fortsatt är få 
tydliga följder som har gått att observera statistiskt och ser därför 
ett behov av ytterligare uppföljning med redovisning i juni år 2023. 
Däremot ser vi fler områden än vad förvaltningen lyfter där staden 
behöver intensifiera sitt arbete. 
 
Våld i nära relation och hedersrelaterat våld och förtryck 
Det går inte att utesluta att effekter av pandemin kommer att visa 
sig längre fram eftersom det finns en fördröjning från att en person 
börjar utsätta någon för våld, till att den våldsutsatta söker stöd, 
vilket förvaltningen behöver ha beredskap för.  
 
Barn och unga 
Även vilka effekter pandemin haft på barn och unga är för tidig att 
utläsa. Den sociala isoleringen, framförallt för unga med social 
ångest, den minskade motståndskraften mot nya kriser, de långa 
köerna till ungdomsmottagningarna och unga med ätstörningar är 
områden där staden behöver intensifiera sitt arbete. Som 
familjerådgivarna anser behövs även en omstart där man stärker 
samverkan mellan exempelvis socialtjänsten och skolan.  
 
Funktionsnedsättning 
Barn och unga inom LSS-verksamheter har fått en mer inaktiv och 
ensam vardag eftersom de under pandemin förlorat möjligheten till 
fysiska och sociala aktiviteter. Rapporten visar även att en del 
personer inte tar del av de stödinsatser de har rätt till, vilket 
behöver följas. Likaså visar rapporten att familjer med barn med 
funktionsnedsättning och som är i behov av avlastning för att till 
exempel kunna ägna sig åt syskon, har drabbats av att 
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möjligheterna till avlösning stundvis uteblivit. Detta är områden 
staden måste säkerställa förstärks. 
 
Personalen 
Efter flera år av pandemi, med allt vad det innebär av oro och 
omställningar i både arbetsliv och privatliv är många av 
socialtjänstens medarbetare utarbetade och vi vill understryka 
vikten av deras insatser. Det är viktigt, som rapporten tar upp, att 
personalen får avlastning och att prestationerna under pandemin 
tolkas som att verksamheterna har kapacitet att växla upp 
ytterligare. Snarare behövs mer resurser sättas in. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 
gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
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§ 10 
Årsrapport personligt ombud 2021 
Dnr 3.1.1-253/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens årsrapport för 
personligt ombud 2021. 

2. Socialnämnden överlämnar årsrapporten till 
stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 
Ärendet  
Personligt ombud riktar sig till personer med långvariga och 
omfattande psykiska funktionsnedsättningar som har behov av 
särskilt stöd för att kunna ta tillvara sina rättigheter i samhället. I 
syfte att tillvarata personligt ombuds kunskaper om systemfel och 
samverkansproblem har en stadsövergripande årsrapport 
sammanställts om verksamheten.  
 
Flera områdeskontor och stadsdelsförvaltningar rapporterar om 
upplevelsen av ett ökat behov av personligt ombud. Personerna som 
söker sig till personligt ombud har ofta en komplex problematik, 
vilket gör ärendena tidskrävande. Även personer som tidigare har 
klarat kontakten med myndigheter har under det senaste året sökt 
sig till personligt ombud, vilket kan vara en effekt av pandemin. De 
personliga ombuden lyfter, liksom tidigare år, en fortsatt trend med 
fler brukare med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. En 
utmaning för verksamheten med personligt ombud är att hitta 
fungerande och effektiva former där systembrister kan lyftas och i 
förlängningen leda till förbättringar för målgruppen.  
 
Socialförvaltningen föreslår att nämnden godkänner bifogad 
årsrapport för personligt ombud 2021 och att rapporten lämnas till 
stadsdelsnämnderna för kännedom. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 29 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Allvarssamtal inom 48 timmar 
Redogörelse för budgetuppdrag 
Dnr 3.1.1-216/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner redogörelsen för 
budgetuppdraget om allvarssamtal inom 48 timmar 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna 
 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningarna ska genomföra allvarssamtal inom 48 
timmar första gången ett barn eller ung person blir misstänkt för ett 
brott och socialförvaltningen ska stödja stadsdelsförvaltningarna. 
Allvarssamtalet ska genomföras tillsammans med barnet eller den 
unge, vårdnadshavare, polis och socialtjänst. Syftet med 
allvarssamtalen är att på ett tidigt stadium visa på konsekvenserna 
av handlingen och huvudsyftet är att stödja barnet eller den unge 
och vårdnadshavarna samt vid behov erbjuda råd och stöd eller 
biståndsbedömd insats. 
 
Förvaltningens genomgång visar att samtliga stadsdelsförvaltningar 
har en strukturerad organisation för allvarssamtalen. Det finns flera 
positiva effekter av allvarssamtalen, där en av de viktigaste är att 
möjligheterna att snabbt kunna länka vidare till öppenvården. Det 
uppfattas också positivt att barn och unga uppmärksammas tidigt av 
socialtjänsten, att fältassistenter som träffar många barn och unga 
ute i samhället genomför samtalen och att socialtjänsten vid behov 
kan länka vidare till råd och stöd.  
 
Förvaltningen redovisar också ett antal utmaningar. Den vanligast 
förekommande är polisens deltagande vid allvarssamtalen, något 
som ingår i budgetuppdraget men som sällan uppfylls. Polisens 
deltagande är också problematiserat i den internationella forskning 
som finns rörande allvarssamtal, där studier visar att tidiga 
polisreaktioner snarare kan öka risken för återfall i brott och avhopp 
från skolan. Samtidigt visar erfarenheterna från Stockholm att 
samtalen blivit bättre när polisen haft möjlighet att medverka och 
förvaltningen bedömer därför att det finns ett behov av mer 
forskning som kan ge en fördjupad bild av allvarssamtalens effekter 
samt olika aspekter av polisens deltagande. Brå uppger att det är bra 
att socialtjänsten träffar barnet och familjen för ett orossamtal och 
vid behov kan erbjuda stöd och hjälp. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 24 maj 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Michaela Hollis 
(KD) och Max Almflod (SD) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) yrkade 

1. Socialnämnden godkänner redogörelsen för budgetuppdraget 
om allvarssamtal inom 48 timmar. 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna 
som hädanefter föreslås arbeta med samtal och lämpliga 
åtgärder som visar evidens för unga som begått brott i 
samverkan med Polis utifrån lokala behov och prioriteringar. 

3. Därutöver anföra 
 
Det är tidigare känt att effekterna av allvarssamtal inom 48 timmar 
är svåra att mäta och i föreliggande ärende blir det än tydligare. 
Att samtalen i flera av stadsdelsförvaltningarna ens inte går att 
genomföra inom 48 timmar, och endast i sällsynta fall med polisens 
medverkan, kan knappast vara resultatet den borgerliga majoriteten 
är ute efter. Att den unge och/eller dess vårdnadshavare sällan 
uppfattar insatsen som positiv talar vidare för att denna insats i 
dess nuvarande form är en verkningsfull åtgärd. Speciellt i en tid 
där socialtjänstens resurser behövs till annat. 
 
Om socialtjänsten ska kunna arbeta evidensbaserat så kan metoden 
inte användas på det sätt som stadsdelsförvaltningarna idag är 
tvungna att arbeta efter eftersom forskning visar att den här typen 
av insats riskerar att ha motsatt effekt än den avsedda. Som 
socialförvaltningen pekar på i utlåtandet visar flera internationella 
studier att tidiga polisreaktioner kan öka risken för återfall i brott 
och avhopp från skolan. Socialstyrelsen avråder från att använda 
konsekvensprogram av typen ”scared straight” för unga i åldern 
12-17 år, program som syftar till att avskräcka unga från kriminellt 
beteende. Förvaltningen i sin tur bedömer att det är viktigt att de 
positiva delarna i allvarssamtalen behålls och att samtalen inte 
riskerar att ha inslag som liknar ”scared straight”. 
 
För att en insats som allvarssamtal inom 48 timmar ska kunna 
genomföras på ett ordnat sätt måste tillräckliga resurser sättas in 
för att inte riskera att personalen tvingas prioritera bort 
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allvarligare ärenden och för att undvika att få motsatt effekt för den 
unge. Vi anser därför att det ska vara upp till socialtjänsten att 
bedöma vilka metoder som ska användas i arbetet – det är inte en 
fråga för politiken. Professionen måste utifrån varje enskilt fall få 
möjlighet att avgöra när det är behövligt att aktualisera ett 
allvarssamtal. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 
gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
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§ 12 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden som rör 
våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, 
prostitution, människohandel för sexuella ändamål och 
sexuellt våld oberoende relation 
Dnr 3.1.1-222/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Nämnden godkänner förslag till reviderade riktlinjer 
avseende handläggning av ärenden som rör våld i nära 
relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, 
människohandel för sexuella ändamål och sexuellt våld 
oberoende relation. 

2. Riktlinjerna överlämnas till kommunfullmäktige. 
 
Ärendet 
Ett förslag till nya riktlinjer för handläggning av ärenden som rör 
våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, 
människohandel för sexuella ändamål och sexuellt våld oberoende 
relation har tagits fram. De nuvarande riktlinjerna är från 2014 och 
bland annat ny lagstiftning som har tillkommit gör att de behöver 
revideras. I det nya förslaget har målgruppen för riktlinjerna 
utvidgats från att tidigare enbart ha varit ärenden som rör våld i nära 
relationer. Förslaget innebär också en utökning av flera delar samt 
att några nya har tillkommit. Utöver att målgruppen har utvidgats 
har de största utökningarna skett i avsnitten om handläggning och 
barnrättsperspektivet, och avsnitt om allmänna utgångspunkter 
respektive skolgång för barn i skyddat boende har tillkommit. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslaget till nya 
riktlinjer. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 27 april 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Michaela Hollis 
(KD) och Max Almflod (SD) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) yrkade 

1. Socialnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag till 
reviderade riktlinjer avseende handläggning av ärenden som 
rör våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, 
prostitution, människohandel för sexuella ändamål och 
sexuellt våld oberoende relation. 

2. Därutöver anföra 
 
Det är av största vikt att rutiner för handläggning av ärenden i 
socialtjänsten som rör våld i nära relation, hedersrelaterat våld och 
förtryck och personer som utsätts för prostitution och 
människohandel är tydliga och ger förutsättningar för likvärdigt 
bemötande och likvärdiga insatser från stadens socialtjänst. Det är 
mycket som är bra i de riktlinjer som ska antas. Exempelvis ställer 
vi oss positiva till att riktlinjerna lyfter särskilt sårbara grupper, 
något som vi saknade i det nya programmet. Vi har dock ett antal 
synpunkter på riktlinjerna och förslag på hur de skulle kunna 
förbättras. 
 
I det nya programmet mot våld i nära relationer och 
hedersrelaterat våld och förtryck innefattas även personer som är 
utsatta för prostitution och människohandel. Det är vi positiva till, 
men om detta ska vara till gagn för målgruppen behöver även 
riktlinjerna kring handläggning av den här gruppen vara mycket 
tydligare. Det står visserligen i riktlinjerna att dessa personer kan 
vara i behov av skyddsplaceringar, men det är inte tydligt var 
ansvaret för målgruppen ligger. Vi vet att det finns ett problem med 
att personer utsatta för prostitution och människohandel hamnar 
hos enheten för ekonomiskt bistånd, medan ett fåtal 
Relationsvåldsteam inkluderar målgruppen. Detta ger målgruppen 
möjligheter till olika insatser. Vi anser att det i riktlinjer behöver 
förtydligas att personer utsatta för prostitution och människohandel 
ska erbjudas kontakt med Relationsvåldsteamen och ingå i dess 
målgrupp.  
 
Vidare ser vi behov av förtydligande kring samordning med 
ekonomiskt bistånd för akuta behov av ekonomiskt bistånd i 
samband med akuta placeringar så att inte övriga inkomster eller 
försörjningsplikt från partner står i vägen för att bevilja akuta 
insatser i form eventuellt ekonomiskt bistånd. Vi ser även ett behov 
av att tydliggöra det långsiktiga ansvaret efter skyddat boende och 
nödvändigheten att inte avsluta ärendet efter att den akuta fasen är 
över. Många som placeras på skyddat boende kan inte återvända 
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till sin bostad och där behöver riktlinjerna omfatta det långsiktiga 
ansvaret för boende och samtalsstöd.  
 
Vi anser att placeringar på skyddat boende ska vara avgiftsfria och 
att egenavgiften ska slopas. Det ska inte vara en kostnad att fly från 
våld.  
 
Utöver detta vill vi lyfta nödvändigheten att faktiskt skriva ut att den 
absoluta majoriteten av våld i nära relation handlar om mäns våld 
mot kvinnor. Våldet är i hög grad könat och måste också kunna 
förstås utifrån det både gällande insatser för våldsutsatta och 
våldsutövare. Här vill vi även lyfta vikten av att även se 
kvinnojourerna som ett kunskapsstöd och resurs i handläggningen 
av ärenden rörande personer utsatta för våld. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 
gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
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§ 13 
Samverkansöverenskommelse avseende uppföljning av 
korttidstillsyn enligt LSS i egen regi som bedrivs i stadens 
skolor 
Överenskommelse mellan socialnämnden och utbildningsnämnden 
Dnr 2.3.4-181/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner överenskommelse mellan 
socialnämnden och utbildningsnämnden angående 
uppföljning av korttidstillsyn som bedrivs i stadens skolor, 
som ska gälla under förutsättning att utbildningsnämnden 
fattar likalydande beslut. 

2. Socialnämnden delegerar till socialdirektören att teckna 
avtalet och revidera överenskommelsen vid behov. 

 
Ärendet 
Av stadsrevisionens granskning år 2020 gällande uppföljning av 
korttidstillsyns utförare framgick att uppföljningen av utförarna av 
den korttidstillsyn som bedrivs i kommunal regi inom staden skolor 
har stora brister. Socialnämnden har inte samordnat och genomfört 
uppföljningen enligt vad som sägs i nämndens reglemente. 
Ansvarsfördelningen för uppföljningen av de kommunala utförarna 
behöver tydliggöras för att säkerställa att de följs upp.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att godkänna framtagen 
överenskommelse mellan socialnämnden och utbildningsnämnden 
angående uppföljning av korttidstillsyn som bedrivs i stadens 
skolor, som ska gälla under förutsättning att båda nämnderna fattar 
likalydande beslut. Vidare föreslås att socialnämnden delegerar till 
socialdirektören att teckna avtalet och revidera överenskommelsen 
vid behov. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 17 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14 
Statistik om insatser till personer med funktionsnedsättning 
Svar på skrivelse från V, S och Fi 
Dnr 1.3.1-239/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelse från S, V och FI angående statistik om 
insatser till personer med funktionsnedsättning. 

 
Ärendet 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), Karin Gustafsson m.fl. 
(S) och Anna Rantala Bonnier (FI) lämnade 2022-04-26 in en 
skrivelse till socialnämnden angående statistik om insatser till 
personer med funktionsnedsättning. Skribenterna anser att 
Stockholms stad behöver föra statistik över antal ansökningar, 
beslut, avslag och delavslag avseende insatser till personer med 
funktionsnedsättning och föreslår att socialförvaltningen ges i 
uppdrag att ta fram sådan statistik. 
 
Förvaltningen instämmer i att det skulle kunna finnas möjligheter 
att få fram mer information om verksamheternas utveckling genom 
att antalet bifall och avslag inom de insatser som ges till personer 
med funktionsnedsättning följs. Det är dock viktigt att beakta det 
merarbete som ett beslut om sådan statistikinsamling skulle 
innebära för stadsdelsförvaltningarna. Syftet med 
statistikinsamlingen bör därmed vara tydligt uttalat. Det är även 
viktigt att ta ställning till hur omfattande en sådan statistikinsamling 
skulle vara samt om övriga verksamhetsområden bör omfattas. 
Förvaltningen menar att det mot bakgrund av den pågående 
utvecklingen av Paraplysystemet i första hand bör undersökas om 
detta skulle kunna innebära ökade möjligheter till statistikuttag 
direkt ur verksamhetssystemet. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 29 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
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Förvaltningen anför att de ser fördelar med att det över tid skulle 
vara möjligt att på ett mer utförligt sätt ön idag följa ansökningar, 
bifall och avslag samt delavslag inom de insatser som ges till 
personer med funktionsnedsättning i staden. Vidare instämmer 
förvaltningen i att sådan statistik bland annat skulle kunna utgöra 
ett mer kvalificerat underlag för arbetet med att säkerställa 
rättssäkerhet och likabehandling i staden när det gäller variationer 
av behov, bedömning och tillgång till insatser i staden.  
 
Förvaltningen har i sitt svar på skrivelsen anfört att ett sådant 
uppdrag skulle innebära ytterligare administrativt arbete för chefer 
och/eller biståndshandläggare eftersom statistikinsamlingen i 
nuläget behöver göras manuellt.  
 
För att staden ska kunna utveckla och planera sin verksamhet, samt 
för att kunna säkerställa likställighet i staden, enligt skrivelsens 
mening, behöver tillräckliga resurser tillföras verksamheterna för 
att statistik över antal ansökningar, beslut, avslag och delavslag 
avseende insatser till personer med funktionsnedsättning (enligt 
LSS och SoL) ska kunna tas fram. Det är vår övertygelse att staden 
med tiden, och väl fungerande datasystem, kan förenkla denna 
process så att det i högre utsträckning kan utföras i automatiserad 
form men att det fram till dess kan, och därför bör, utföras 
manuellt. En god och likvärdig socialtjänst är ett av stadens 
viktigare uppdrag. Det ligger därmed i stadens intresse att se till att 
de som arbetar i den, och de som tar del av den, får goda 
förutsättningar. Som äldrenämndens arbete med statistik på 
äldreområdet visar främjas sådant arbete av adekvat och 
utförligare underlag som gör det möjligt att stävja skillnader i 
staden, identifiera risker och säkerställa att exempelvis riktlinjer 
och lagstiftning faller väl ut. Det bidrar också till transparens. Vi 
anser även att arbetet, rätt utfört, kan innebära en resursbesparing 
för staden. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma särskilda uttalande.  
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§ 15 
Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2022-06-08 
B. Protokoll från funktionshinderrådet 2022-06-09 
C. Protokoll från individutskottet 2022-05-24 
D. Protokoll från tillståndsutskottet 2022-05-04 

 
Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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§ 16 
Övriga frågor 
 
Socialnämnden noterar att inga skrivelser eller övriga frågor 
inkommit vid sammanträdet den 14 juni 2022.  
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§ 17 
Förändring i förfrågningsunderlag i upphandling enligt lag 
(2008:962) om valfrihetssystem, LOV av vissa insatser inom 
lag (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS och socialtjänstlag (2001:453), SoL 
Dnr 2.3.3-118/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förändringarna i 
förfrågningsunderlagen i LOV-upphandlingar:  

• Sysselsättning, socialpsykiatri (Dnr: 2.3.3–265/2022), 
• Korttidsvistelse utanför egna hemmet enligt 9 § 6, LSS (Dnr 

2.3.3–264/2022), 
• Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år enligt 9 § 7, LSS 

(dnr: Dnr 2.3.3–263/2022), 
• Bostad med särskild service för barn eller ungdomar enligt 9 

§ 8, LSS (Dnr 2.3.3–262/2022), 
• Bostad med särskild service för vuxna enligt 9 § 9, LSS 

(Dnr 2.3.3–261/2022), och 
• Daglig verksamhet enligt 9 § 10, LSS (Dnr 2.3.3–260/2022) 

Samt mindre justeringar i underlag och benämningar i rubrik:  
• Ledsagar- och avlösarservice, LSS och SoL Dnr: 2.11.3–

747/2020 
• Boendestöd, socialpsykiatri 2.11.3–742/2020 
• Stödboende, socialpsykiatri 2.11.3–744/2020 
• Bostad med särskild service för vuxna, socialpsykiatri Dnr: 

2.11.3–745/2020 

2. Familjerådgivning Dnr: 2.11.3–746/2020 
Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 
tilldelningsbeslut. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 
nämndens räkning teckna tillsvidareavtal med godkända 
leverantörer och besluta om:  
- hävning samt uppsägning av avtal, 
- partsbyte samt underteckna avtal om partsbyte, 
- ändringar och tillägg till avtal som är förenliga med 
upphandlingslagstiftningen samt 
- mindre justeringar av avtal. 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 
delegering av åtgärderna i punkt 3.   
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5. Socialnämnden ger ansvarig utredare i uppdrag att revidera 
uppdragsbeskrivningar för egenregi i enlighet med de 
förändringar som godkänns för förfrågningsunderlagen.  

6. Paragrafen justeras omedelbart.  
 
Ärendet 
Förfrågningsunderlagen justeras huvudsakligen en gång per år. De 
förändringar som nu föreslås nämns i korthet under ärendet och de 
förfrågningsunderlag där väsentliga ändringar har skett ligger som 
bilagor till ärendet. Mindre justeringar och språkliga förändringar 
har genomförts i samtliga underlag och där enbart dessa ändringar 
gjorts kvarstår befintliga diarienummer. Större förändringar där nytt 
diarienummer begärts har genomförts i underlag avseende bostad 
för särskild service vuxna och barn, daglig verksamhet samt 
sysselsättning socialpsykiatri.  
 
I förfrågningsunderlagen bostad för särskild service vuxna har det 
geografiska området för friliggande grupp- och servicebostäder 
vidgats. Inom sysselsättning socialpsykiatri har en ny 
ersättningsmodell tillkommit. Förfrågningsunderlagen för daglig 
verksamhet samt bostad med särskild service för vuxna och barn har 
förtydligat hälso- och sjukvårdsansvaret och LSS-hälsans ansvar har 
begränsats till Stockholms stad. I samma underlag har även särskild 
redovisning och reglering/kontroll av reglering uppdaterats. I 
förfrågningsunderlagen för LSS-verksamheterna korttidsvistelse, 
korttidstillsyn, bostad med särskild service för vuxna och barn samt 
för daglig verksamhet har kravställande på utbildningen hos 
personal i verksamheten ändrats. 
 
Socialnämnden godkänner de föreslagna förändringar som finns i 
bifogade förfrågningsunderlag. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 12 maj 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Michaela Hollis 
(KD) och Max Almflod (SD) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) yrkade 

1. Delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

2. Göra följande tillägg: 
• i samtliga förfrågningsunderlag ställa krav på särskilda 

kontraktsvillkor om arbets- och anställningsvillkor, minst 
i nivå med kraven som ställs i stadens LOV-upphandling 
av hemtjänstutförare, vilket innebär villkor om arbetstid, 
avlöning, ersättning vid tjänstgöring på ob-tid, semester 
samt tjänstepension 

• i samtliga förfrågningsunderlag ställa krav på att en 
arbetsledande funktion ska finnas på plats minst 50 
procent och ett arbete pågå mot att minska ofrivillig 
deltid och AVA 

• i samtliga förfrågningsunderlag ställa krav på att 
registerkontroll görs 

• i samtliga förfrågningsunderlag ställa krav att endast 10 
procent av schemaperioden får bemannas av tillfällig 
personal 

• i förfrågningsunderlag gällande boendestöd, 
socialpsykiatri ställa krav på att inte ha anhöriganställda 

• i förfrågningsunderlag gällande ledsagar och 
avlösarservice enligt LSS och SoL ställa krav på att inte 
ha anhöriganställda. 

3. Därutöver anföra 
 
Vårt mål är att personer i behov av insats inom SoL eller LSS 
oavsett ålder och funktionsnedsättning ska kunna erbjudas 
kvalitativ verksamhet i närhet till där de bor, samt av en kommunal 
utförare beroende på den enskildes önskemål. Staden måste därför 
ha ett aktivt arbete för att säkerställa att så är möjligt och inte vara 
beroende av privata aktörer, till och med utanför stadens 
kommungräns, såsom är fallet idag för Gruppbostad för barn. Att 
stadsdelarna tvingas teckna individuella avtal är en kostsam 
lösning som även innebär att människor tvingas flytta från 
hemkommunen mot sin vilja.  
 
Vidare ser vi det som en självklarhet att staden ställer likvärdiga 
villkor på de anställdas arbets- och anställningsvillkor i alla 
förfrågningsunderlag inom välfärden för LOV och i upphandlingar. 
Under vår rödgrönrosa mandatperiod skärpte vi kraftigt kraven 
inom LOV för hemtjänsten, vilket bland annat innebar att alla 
anställda i hemtjänsten oavsett utförare i staden garanterades 
avsättning till tjänstepension för första gången i stadens historia. 
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De särskilda kontraktsvillkoren inom LOV-upphandlingen av 
hemtjänst ska givetvis även ställas här.  
 
Vi vill att förfrågningsunderlag i upphandlingar ska ställa krav på 
att avtalsparten inte har anhöriganställda. De anställda ska vara 
personal med rätt kompetens att utföra hjälpen. Flera andra 
kommuner har beslutat att inte tillåta anhöriganställda hos privata 
utförare då flera aktörer visat sig systematiskt utnyttja 
familjemedlemmar i den typen av anställning. Det är vidare viktigt 
att rekrytering av uppdragstagare ska kunna ske utifrån individens 
behov och att den enskilde ges möjlighet att tidigt kunna påverka 
vem som blir utsedd som exempelvis ledsagare och avlösare. Vi 
anser också att personal som ger boendestöd ska ha tillgång till 
personallokaler i nivå med det som gäller för anställda inom 
hemtjänsten. 
 
Vid tiden för den första hemtjänstupphandlingen med de skärpta 
villkoren kunde staden tyvärr inte ställa krav även på försäkringar. 
Då saknades en försäkringslösning som var tydligt avgränsad mot 
stadens anställda, vilket krävdes på grund av att vissa utförare även 
hade anställda som arbetade i andra kommuner. Vi anser att frågan 
om försäkringar för de anställda är av oerhörd vikt och att staden 
måste arbeta aktivt i kontakter med försäkringsbolagen för att en 
försäkringslösning ska tas fram som kan ingå i 
förfrågningsunderlagen. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anders Göransson 
m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 
gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
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